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P R O T O K Ó Ł  Nr I/2014 
z obrad XLIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
 
 

Sesja odbyła się w dniu 29 stycznia 2014roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 10:50. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył XLIII Sesję Rady 
Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  
Nieobecni: Mirosława Granica i Stefan Ławicki. 

Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego: Wicestarosta Marcin Buliński i Wacław Jabłoński wym. w 
załączniku nr 2 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 
lata 2014-2034.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na rok 2014. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu  wynagradzania nauczycieli, 
przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz określającego 
tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Nowe Miasto Lubawskie. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” na lata 2014-2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 
w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 
osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu 
systemowego „Od bierności do aktywności”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania w 
sprawach przyznania dodatku energetycznego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz upoważnienia Dyrektora Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie.  

17. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
18. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Zmian nie zgłoszono. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Józefa Karwowskiego.  
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XLII Sesji. 
Sekretarz obrad XLII Sesji radna Bożena Hoppe oświadczyła, iż zapoznała się z protokołem 
z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała o jego 
przyjęcie.  
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XLII Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 5  
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie z swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 18 grudnia 
2013 r. do 28 stycznia 2014 r. 
18.12.2013  
- Uczestniczył w spotkaniu opłatkowym pracowników Urzędu i jednostek podległych. 
19.12.2013  
- Złożył życzenia świąteczne kadrze i podopiecznym Warsztatów Terapii Zajęciowej podczas 
spotkania wigilijnego. 
20.12.2013  
- Podpisał akt notarialny dotyczący sprzedaży nieruchomości zabudowanej byłą szkołą w 
Radomnie. 
- Uczestniczył w spotkaniu wigilijnym Komendy Powiatowej Policji w Nowym Mieście 
Lubawskim. 
- Wziął udział w Toaście Noworocznym Powiatu i Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 
- Uczestniczył w spotkaniu promocyjno-podsumowującym projekt " Akademia Aktywności 
Seniora". 
- Złożyłem życzenia świąteczne pracownikom Zakładu Usług Komunalnych podczas 
spotkania opłatkowego. 
22.12.2013 
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- Sekretarz Gminy imieniu Wójta uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym Gminy Kurzętnik. 
23-24.12.2013 
- Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
23.12.2013 
- Sekretarz Gminy wzięła udział w XV Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-
Iławskiego "Czyste  Środowisko".  
04.01.2014 
- Wójt brał udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Gwiździnach. 
09.01.2014  
- Wspólnie z Panią Barbarą Grzywacz i Panią Elżbietą Olszta wziął udział w posiedzeniu 
Wojewódzkiego Sztabu Wojskowego w sprawie budowy pomnika poświęconego generałowi 
Adolfowi Mikołajowi Waraksiewiczowi. 
10.01.2014 
- Wójt brał udział w Konferencji Noworocznej, na której podsumowano działalność naszej 
Gminy w 2013 roku. 
13.01.2014  
- Wójt spotkał się z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie inwestycji 
zaplanowanych na rok bieżący oraz w sprawie Planu Rozwoju Dróg w powiecie 
nowomiejskim. 
14.01.2014  
- Spotkał się z Panią Przybylską – Dyrektorem Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w 
Bratianie w sprawie budowy sieci informatycznej. 
- Uczestniczył w spotkaniu w sprawie nadania sztandaru Komendzie Powiatowej Policji w 
Nowym Mieście Lubawskim. 
- Wziął udział w Konferencji Noworocznej gminy Lubawa. 
16.01.2014  
- W Banku Gospodarstwa Krajowego w Olsztynie Wójt załatwiał sprawy formalne dotyczące 
zamknięcia kredytu. 
- 17.01.2014  
- Spotkał się z Prezesem Kółka Rolniczego w Radomnie w sprawie zaległości podatkowych 
oraz lokalu mieszkalnego. 
- złożył życzenia mieszkance Pacółtowa z okazji 90-tych urodzin. 
18.01.2014  
- Uczestniczył w spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez organizacje społeczne 
sołectwa Skarlin. 
19.01.2014  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski reprezentował Wójta w 
obchodach Dnia Babci i Dziadka w Gwiździnach. 
20.01.2014  
- Spotkał się z Przewodniczącym Rady Gminy, Prezesem Gminnego Zrzeszenia LZS oraz 
Panią Grażyną Zagórską w sprawach organizacyjnych dotyczących sportu. 
- Złożył życzenia mieszkance Jamielnika z okazji 90 urodzin. 
21.01.2014  
- Uczestniczył w uroczystej odprawie w Komendzie Powiatowej Policji w Nowym Mieście 
Lubawskim, na której podsumowano działalność w 2013 r. 
22.01.2014  
- Uczestniczył w spotkaniu z rolnikami naszej Gminy zorganizowanym przez 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 
23.01.2014  
- Spotkał się z Panem Lewandowskim z Gazety Nowomiejskiej. 
24.01.2014  
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- Przebywał na urlopie wypoczynkowym, 
- Pani Sekretarz poprowadziła spotkanie w sprawie pomp ciepła, w którym poza 
pracownikami Urzędu i Zespołu Szkół, uczestniczyli przedstawiciele: wykonawcy, 
podwykonawcy, inspektora nadzoru oraz projektant. Podczas spotkania uzgodniono 
harmonogram postępowania w sprawie usunięcia usterek systemu grzewczego szkoły w 
Bratianie. 
27.01.2014  
- Uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 

W okresie od 18.12.2013 r. do 28.01.2014 r. wykonano następujące prace związane z 
drogami: 
- wykonano przepust na drodze gminnej w Bratianie – dojazd do Państwa Rogowskich, 
- przeprowadzano odśnieżanie i posypywanie piaskiem dróg gminnych i chodników,  
- przeprowadzono wycinkę zakrzaczeń wzdłuż drogi gminnej Jamielnik–Studa oraz w 
Tylicach, 
- prowadzono prace porządkowe na terenie Urzędu, 

 
Trwa Akcja Zima 2013/2014 polegająca na odśnieżaniu dróg gminnych, chodników, 

placów i zwalczaniu gołoledzi. Z uwagi na trwające od dłuższego czasu zawieje śnieżne 
wiele obszarów w naszej Gminie trzeba intensywnie odśnieżać. Dotychczas na to zadanie 
wydano prawie 60 tys. zł. W ubiegłym sezonie całkowity koszt Akcji Zima wyniósł 77 tys. zł.  

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec grudnia 2013 roku było 
718 747 zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 29 osób więcej niż według stanu na 
koniec listopada. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 14 tys. euro na:  

- dostawę Eko-groszku do Świetlicy Wiejskiej w Gwiździnach, 
- remont pomieszczeń biurowych w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- opracowanie operatów szacunkowych wartości nieruchomości na potrzeby realizacji zadań 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- wykonywanie obsługi geodezyjnej na potrzeby  Gminy Nowe Miasto Lub. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 14 tys. Euro na: 
- dostawę oleju opałowego lekkiego na potrzeby Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie i jej 
jednostek organizacyjnych. 

03.01.2014 - zakończono budowę wodociągu  w miejscowości Jamielnik - do działek 
budowlanych za świetlicą, sieć PVC 110 mm, dł. 141,0 mb. Wartość robót 16.050,95 zł 

09.01.2014 - zakończono budowę wodociągu  w miejscowości Jamielnik - do działek 
budowlanych, sieć PVC 110 mm, dł. 168,40 mb. Wartość robót 19.273,63 zł 

16.01.2014 - przekazano Zakładowi Usług Komunalnych plac budowy  wodociągu PVC 
110 mm, dł. 489,60 mb. w miejscowości Gwiździny - budowlane działki gminne, działki przy 
drodze gminnej na „końcu wsi” oraz za świetlicą. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 19 grudnia 2013r. do 29 stycznia 2014r. 
19.12.2013r. w sprawie odwołania Dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty Nowe Miasto 

Lubawskie z/s w Mszanowie, 

19.12.2013r. w sprawie powołania Pełnomocnika ds. Realizacji Projektu (MAO) oraz 
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Jednostki Realizującej Projekt (JRP) „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej 
wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi Pacółtowo”, 

30.12.2013r. w sprawie wprowadzenia instrukcji gospodarki majątkiem trwałym, 
inwentaryzacji majątku oraz zasad odpowiedzialności za powierzone mienie 
w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 

30.12.2013r. w sprawie zasad przyznawania, przekazywania i rozliczania dotacji 
przyznawanej z budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie dla 
samorządowych instytucji kultury 

30.12.2013r. w sprawie ewidencji i sporządzania sprawozdań budżetowych Rb - WS w 
zakresie wydatków strukturalnych ponoszonych przez jednostkę budżetową 
Urząd Gminy oraz jednostki budżetowe i samorządowe instytucje kultury 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

30.12.2013r. w sprawie zmiany instrukcji w sprawie gospodarki kasowej w Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

30.12.2013r. W sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości w Urzędzie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie,  

30.12.2013r. W sprawie przyjęcia planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie, 

30.12.2013r. W sprawie przyjęcia planu finansowego zadań z zakresu administracji 
rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie odrębnymi ustawami na 2014 rok, 

30.12.2013r. w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie, 

30.12.2013r. W sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Nr XXIX/172/2012 z dnia 28 
grudnia 2012r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013-2034, 

30.12.2013r. W sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/173/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie  na 2013 rok 

30.12.2013r. W sprawie służbowych kart płatniczych używanych w Urzędzie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie, 

31.12.2013r. w sprawie powierzenia spraw oraz udzielenia upoważnień i pełnomocnictw 
Pani  Agnieszce Paturalskiej-Miehlau – Sekretarzowi Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie, 

2.01.2014r.  w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie pełnomocnictwa ogólnego dla 
Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie oraz 
niektórych innych zarządzeń,   

2.01.2014r. w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie powołania składu Gminnego 
Zespołu ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie przy Gminnym Ośrodku 
Pomocy Społecznej w Mszanowie, 
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3.01.2014r. w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zdania 
publicznego w zakresie organizacji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 
sprawowanej w formie żłobka, 

3.01.2014r. w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielania zamówień publicznych w 
Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

3.01.2014r.  w sprawie zasad zwrotu kosztów przejazdu uczniów niepełnosprawnych 
oraz ich rodziców, opiekunów lub opiekunów prawnych z miejsca 
zamieszkania do szkoły lub ośrodka umożliwiającego realizację obowiązku 
szkolnego i obowiązku nauki w przypadku zapewnienia dowozu i opieki 
przez rodziców, opiekunów lub opiekunów prawnych, 

10.01.2014r. w sprawie powołania Komisji konkursowej do opiniowania ofert na 
realizację zadań publicznych oraz wskazania osób dokonujących oceny 
formalnej ofert, 

10.01.2014r. w sprawie realizacji pozamilitarnych przygotowań 0bronnych Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w 2014 roku, 

15.01.2014r. w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 2/2013  Wójta Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie  z dnia 7 stycznia 2013 r. w sprawie powołania 
stałej komisji przetargowej, przyjęcia regulaminu prac komisji przetargowej, 

16.01.2014r. W sprawie upoważnienia Pani Wiolety Wiechowskiej inspektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w Mszanowie do 
prowadzenia postępowania wobec dłużników alimentacyjnych, 

16.01.2014r. W sprawie upoważnienia Pani Wiolety Wiechowskiej inspektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w Mszanowie do 
prowadzenia postępowania w sprawie świadczeń z funduszu 
alimentacyjnego, 

16.01.2014r. W sprawie upoważnienia Pani Ewy Raszyńskiej – Kierownika Działu 
Świadczeń Rodzinnych i Alimentacyjnych Ośrodka Pomocy Społecznej 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w Mszanowie do prowadzenia 
postępowania administracyjnego i wydawania decyzji administracyjnych w 
sprawach świadczeń rodzinnych, 

20.01.2014r.  w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2014 roku zadań samorządu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz 
podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w zakresie wspierania i upowszechniania 
kultury fizycznej, 

21.01.2014r. w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację w 2014 roku zadań 
publicznych w zakresie ochrony i promocji zdrowia, kultury, sztuki, ochrony 
dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, ekologii i ochrony dziedzictwa 
przyrodniczego oraz pomocy społecznej, 

27.01.2014r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką 
ewidencyjną nr 635/8, położonej w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie,  
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27.01.2014r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką 
ewidencyjną nr 635/7, położonej w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie,  

27.01.2014r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką 
ewidencyjną nr 635/6, położonej w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie,  

27.01.2014r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką 
ewidencyjną nr 635/5, położonej w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie,  

27.01.2014r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką 
ewidencyjną nr 635/4, położonej w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie,  

27.01.2014r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką 
ewidencyjną nr 635/3, położonej w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie. 

Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał, czy faktycznie utrzymanie zimowe dróg w bieżącym 
roku kosztowało już 60.000 zł.  
Zapytał, czy działki, które Gmina przejęła w Bratianie, o których mówił Wójt w sprawozdaniu, 
są to działki po torowisku. 
 
Sołtys Ewa Makowska zgłosiła, że mieszkańcy Tylic są niezadowoleni z jakości odśnieżania.  
Drogi odśnieżane są wąsko, a na bokach zostały usypane wysokie zaspy. Po odśnieżeniu za 
godzinę nie można już przejechać. Ludzie nie mogą dojechać do pracy, o powrocie do domu 
nie ma mowy. Odśnieżone powinno być do godziny 6-tej, a wczoraj o godz. 10-tej na 
niektórych odcinkach nie było jeszcze żadnego sprzętu. Zdarza się, że odbiera 20 telefonów 
dziennie w sprawie odśnieżania.  
Wnioskowała, aby sołtysi byli informowani w wykonywaniu niektórych prac we wsi np. 
usuwanie zakrzaczeń, czy remonty na drogach. 
 
Rady Przemysław Kotewicz zapytał, jakie ustalenia zapadły na spotkaniu Pana Wójta z 
Prezesem Kołka Rolniczego w Radomnie.  
 
Radna Michał Szwechowicz zapytał, gdzie można oddać zużyty styropian. Firma, która 
odbiera odpady komunalne odpowiedziała, że nie ma zapotrzebowania na ten odpad. 
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała Wicestarostę czy jest szansa na zrealizowanie budowy 
chodnika  pod wiaduktem w Jamielniku. Nie jest to sprawa łatwa, bo wymaga partnerstwa z 
PKP. Zapytała, czy w budżecie przewidziano środki na ten cel. Jeżeli nie. To prosiła, aby 
uwzględnić w następnym roku. 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2014-2034.  
 
W związku z tym, że zmiana prognozy jak również zmiana budżetu były omawiane na 
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wspólnym posiedzeniu Komisji Przewodniczący zapytał, czy są pytania oraz zapytał Panią 
Skarbnik, czy w międzyczasie zaszły inne zmiany w prognozie finansowej oraz w budżecie. 
 
Pytań nie zgłoszono. Pani Skarbnik odpowiedziała, że innych zmian nie ma.   
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy 12 głosami „za”, przy 1 gło sie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę Nr XLIII/286/2014 w sprawie zmiany uchwały Nr XLII /280/2013 z dnia 18 
grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej na 2014-
2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na rok 2014. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy 12 głosami „za”, przy 1 gło sie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę Nr XLIII/287/2014 w sprawie zmiany uchwały Nr XLII /281/2013 z dnia 18 
grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu  wynagradzania nauczycieli, przyznawania i 
wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz określającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Nowe Miasto Lubawskie. 
W związku z tym, że projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym posiedzeniu Komisji, 
zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/288/2014 w sprawie 
zmiany regulaminu  wynagradzania nauczycieli, przyz nawania i wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz okre ślającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w  szkołach prowadzonych przez 
Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Nowe Miasto Lubawskie. 
W związku z tym, że projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania. Poinformował, że zmiana granic aglomeracji 
dotyczy miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/289/2014 w sprawie 
zaopiniowania planu aglomeracji Nowe Miasto Lubawsk ie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
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W związku z tym, że kolejne 3 uchwały dotyczące dożywiania w szkołach zostały omówione na 
posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący poprosił Panią Dyrektor OPS o udzielenie 
odpowiedzi na pytanie zgłoszone na komisji wspólnej, ile dzieci korzysta z obiadów w 
przedziale powyżej 100% kryterium dochodowego. 
 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że ogólnie dożywianych jest 555 dzieci, w tym 79 dzieci 
korzystało z obiadów bezpłatnie na podstawie decyzji dyrektora szkoły, z pozostałych 477 
dzieci, 118 jest w przedziale dochodowym od 100 do 150%. Gdyby pozostało 100% kryterium 
dochodowego to zmniejszyłaby się liczba dzieci dożywianych na podstawie decyzji dyrektora 
szkoły dlatego, że może to być tylko 20% liczby dożywianych dzieci. Byłoby to 71, czyli o 8 
dzieci mniej. Średni koszt dożywiania tych 118 dzieci wynosi 84.000 zł rocznie, ale Gmina 
dopłaca 20%, czyli około 16.000 zł.  
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/290/2014 w sprawie 
ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w za kresie do żywiania „Pomoc 
gminy w zakresie do żywiania” na lata 2014-2020. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 
na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 
2014-2020. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/291/2014 w sprawie  
podwy ższenia kryterium dochodowego uprawniaj ącego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie do żywiania w formie świadczenia pieni ężnego na zakup posiłku 
lub żywno ści dla osób obj ętych wieloletnim programem wspierania finansowego g min 
w zakresie do żywiania „Pomoc pa ństwa w zakresie do żywiania” na lata 2014-2020. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/292/2014 w sprawie  
okre ślenia zasad zwrotu wydatków w zakresie do żywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywno ściowych dla osób obj ętych 
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w  zakresie do żywiania „Pomoc 
państwa w zakresie do żywiania” na lata 2014-2020.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego 
„Od bierności do aktywności”. 
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W związku z tym, że projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/293/2014 w sprawie 
zatwierdzenia projektu systemowego „Od bierno ści do aktywno ści”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania w sprawach 
przyznania dodatku energetycznego. 
Przewodniczący poinformował, że kolejne 2 uchwały są konsekwencją zmiany nazwy  
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na Ośrodek Pomocy Społecznej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie.  
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/294/2014 w sprawie  
zmiany uchwały w sprawie upowa żnienia Dyrektora Gminnego O środka Pomocy 
Społecznej w Mszanowie do prowadzenia post ępowania w sprawach przyznania 
dodatku energetycznego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu 
 
Ad 16  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie oraz upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mszanowie.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLIII/295/2014 w sprawie  
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzi elania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie oraz upowa żnienia Dyrektora Gminnego O środka Pomocy Społecznej w 
Mszanowie.  
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu  
 
Ad 17 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski złożone na Sesji w dniu 18 grudnia 2013r.. 
 - Panu Sołtysowi Kazimierzowi Domżalskiemu z Nowego Dworu Bratiańskiego w sprawie 
braku zasuwy wodociągowej w okolicy jego posesji. 
Brakująca zasuwa została zamontowana przez Zakład Usług Komunalnych. 
- Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu na zapytanie o możliwość  ubiegania się o 
dofinansowanie inwestycji w nowym budżetowaniu unijnym na lata 2014-2020. Na chwilę 
obecną nie ma jeszcze zatwierdzonych programów operacyjnych. Występują one w formie 
projektów, w związku z tym przekazywanie informacji może wprowadzić zamieszanie. 
Informacje o przeznaczeniu dofinansowań będą Państwu przekazywane na bieżąco, w miarę 
zatwierdzania poszczególnych programów. 
- Radnej Barbarze Grzywacz o zamontowanie lampy oświetleniowej na ul. Szkolnej w 
Jamielniku,  przy transformatorze. Wójt odpowiedział, że zdaniem przedstawiciela zakładu 
energetycznego umieszczenie lampy nie jest możliwe przy transformatorze, ze względu na 
zagrożenie bezpieczeństwa.  
- Pani Annie Dymowskiej o odwodnienie ul. Krętej Wójt odpowiedział, że zadanie to zostanie 
zrealizowane w bieżącym roku. 
 



11 

 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszej Sesji udzielił Wójt: 
- radnemu Wiśniewskiemu w sprawie kosztów odśnieżania. Wójt potwierdził kwotę 60.000 zł 
podaną sprawozdaniu. Poinformował, że zima rozpoczęła się zwalczaniem gołoledzi, a ta 
usługa jest kosztowna. Posypanie piaskiem z solą tylko dróg asfaltowych na terenie Gminy 
kosztuje jednorazowo 5.000 zł. Od 2 tygodni drogi są intensywnie odśnieżane. Koszty są na 
bieżąco monitorowane.  
- Pani sołtys z Tylic w sprawie jakości odśnieżania dróg we wsi odpowiedział, że problem 
najbardziej intensywnie występuje w właśnie w Tylicach. Dotyczy niektórych dróg. Gmina 
dokłada wszelkich starań, aby mieszkańcy nie mieli problemów z poruszaniem się po 
drogach, ale mając na uwadze aurę nie zawsze się to udaje. Poza tym w Tylicach drogi są 
specyficznie ukształtowane w terenie. Usługę odśnieżania w Tylicach wykonuje miejscowa 
firma.  
- radnemu Wiśniewskiemu na pytanie dotyczące przejęcia działek w Bratianie odpowiedzi 
udzielił Pan Marek Arentowicz poinformował, że w sprawozdaniu Wójt mówił o działkach w 
Bratianie, które Gmina przejęła. Są to działki prywatne stanowiące ul. Cichą.  
Wójt wyjaśnił, że sprawa ta wymagała załatwienia od kilku lat. W budżecie zostały 
zabezpieczone środki na budowę oświetlenia przy tej ulicy, ale wcześniej należało 
uregulować sprawy własności tej ulicy. 
- radnemu Kotewiczowi w sprawie szczegółów spotkania Wójta z Prezesem Kółka 
Rolniczego w Radomnie odpowiedział, że spotkanie głównie dotyczyło zaległości 
podatkowych, które nie są wysokie około 1.500 zł i mają być wpłacone do końca stycznia. 
Poruszono również sprawę mieszkania. Kółko Rolnicze wniosło do sądu o eksmisję 
lokatorów. Kółko od lat nie prowadzi działalności, planuje sprzedaż działek budowlanych.  
- radnemu Michałowi Szwechowiczowi w sprawie odbioru styropianu odpowiedzi udzieliła 
Pani Marta Kowalska – pracownik odpowiadający za sprawy utrzymania czystości w gminie i 
ochrony środowiska. Styropian jest materiałem rozbiórkowym budowlanym. Obowiązek 
odbioru tego odpadu ma Lubawska Spółka obsługująca Gminę w tym zakresie. Problem jest 
w tym, że Związek Gmin musi porozumieć się z Zakładem Unieszkodliwiania Odpadów  w 
Rudnie dlatego, że Zakład żąda od Związku 500 zł za tonę tego odpadu. Tej opłaty za 
składowanie nie powinno być. Wójt wyjaśnił, że problem powstał dlatego, że nowa ustawa 
dotyczy odpadów komunalnych, którym nie jest styropian i nie chcą odbierać. 
 
Pan Paweł Oelberg odpowiadający za utrzymanie dróg wyjaśnił w sprawie odśnieżania Tylic. 
Poinformował, w których dniach i godzinach odbywało się odśnieżanie dróg w tej wsi. W 
niektórych dniach było 2 razy odśnieżane dlatego, że wymagały tego przypadki losowe.  
W Tylicach drogi często są usytuowane w wąwozach i praktycznie nie ma możliwości 
wypchnięcia śniegu. I niebawem ten problem będzie. Nie ma skarg z innych miejscowości, 
ale z pewnością moc sprzętu używanego do odśnieżania ma na to wpływ.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uważa, że w dyspozycji powinien być również większy sprzęt. 
 
Pan Oelberg odpowiedział, że nie ma zainteresowania w przetargu z ciężkim sprzętem.  
 
Sołtys Roman Sienkowski proponował, aby Zakład Komunalny wspólnie z Gminą zakupił 
dmuchawę do odśnieżania. 
 
Radny Kotewicz uważa, że wniosek jest słuszny, ale ekonomicznie może być nieopłacalny ze 
względu na małą eksploatację.  
 
Pani Makowska zgłosiła, że zdarza się, że odpychany śnieg zostaje wepchnięty na wjazd do 
posesji. 
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Wójt podsumował, że Gmina dokłada wszelkich starań, aby jakość odśnieżania była na jak 
najwyższym poziomie, aby zadowolenie społeczne było jak największe. Odśnieżanie 
rozpoczyna się już w godzinach nocnych, zwiększyliśmy jakość i ilość sprzętu. Nikt nie ma 
pretensji do mieszkańców dobrze, że zgłaszają. Pan Oelberg kontroluje w terenie sytuację i 
jeżeli będzie konieczność użycia ciężkiego, to zostanie użyty. Gmina płaci za 
roboczogodzinę i usługobiorcy powinno zależeć, aby jak najdłużej pracować, a nie odśnieżać 
jednym śladem. W Tylicach co roku jest problem z odśnieżaniem kilku dróg, m.in. w kierunku 
PGR i trzeba zastanowić się, aby w tym rejonie zastosować cięższy sprzęt. Zastanowimy się 
jak poprawić sytuację jeszcze w tym sezonie.   
 
Radny Kotewicz uważa, że w ogłoszeniu o przetargu powinno określić się pewne warunki, co 
do odśnieżania Tylic. 
 
Wójt odpowiedział, że warunki przetargowe muszą uwzględniać możliwości lokalnych 
oferentów. Taka ilość sprzętu generuje koszty dlatego dokładnie monitorujemy czas pracy. 
Uważa, że jest sprawnie prowadzone. 
 
Wójt nawiązał do zapytania Pani Grzywacz, które było skierowane do Wicestarosty i 
poinformował, że jest umówiony na spotkanie w sprawie budowy przejścia pod wiaduktem w 
Jamielniku. Informacji udzieli na najbliższym spotkaniu. 
Wójt odpowiedział również, że będziemy starali się informować sołtysów o prowadzonych 
działaniach w zakresie inwestycji.  
  
  
Ad 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XLIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 

Sekretarz obrad                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Józef Karwowski                                                          Roman Biegajski 


